
,.Današnji dan bo v razvoju 
podjetja Beti še dolgo zapisan 
na posebnem mestu. Zbrali smo 
se, da bi v skladu z zgodovinsko 
vlogo delavskega razreda pri 
edino možni razvojni poti nje
gove popolne osvoboditve pod
pisali Temeljni samoupravni 
sporazum o združitvi 7 proiz
vodnih in ene izobraževalne 
TOZD ter delovne skupnosti 
skupnih služb v delovno organi
zacijo -  podjetje Beti Metlika.14

S temi besedami je začel di
rektor Vladimir Gošnik slavno
stni govor v soboto, 9. marca 
dopoldne, v prostorih mirno
peške TOZD, kjer je 27 delega
tov iz vseh združujočih se te
meljnih organizacij združenega 
dela podpisalo listino, ki ureja 
osnovna vprašanja odnosov med 
delavci, organiziranimi v TOZD 
in skupnih službah.

Temeljni samoupravni spora
zum, osnovni akt, ki bi ga lahko 
imenovali tudi ustava podjetja 
Beti, je bil podpisan deset dni 
po razglasitvi republiške ustave.
V javni razpravi o končnem 
predlogu besedila -  potekala je 
zadnji teden — je od 1.424 za
poslenih sodelovalo 1.228 de-

 -

Srečanja 
za mlade

Mladinski klub v Metliki 
lepo deluje, žal pa vanj zaha
ja premalo mladine iz delov
nih kolektivov. Vodstvo 
kluba bi rado to  pomanjklji
vost odpravilo, zato bo orga
niziralo srečanja za mlade iz 
posameznih podjetij. Marca 
bo v klubu še vrsta priredi
tev: za najmlajše bodo ob 
nedeljah ure pravljic, poseb
ne skupine pa pripravljajo 
literarne, filmske in glasbene 
večere. Mladi se bodo pogo
varjali o problemih rekreaci
je in športa, medtem ko 
foto-kino klub FOKUS pri
pravlja razstavo.

 V________   /

POZORNOST

Malenkosti bolijo in ma
lenkosti razveseljujejo. V hi
trosti življenja pozabljamo 
drug na drugega. Pozabiti na 
človeka je huda reč.

Sindikalna organizacija in 
Rdeči križ v Beti skrbita, da 
bi bilo razočaranj kolikor je 
mogoče malo. Ob novem 
letu, dnevu žena in drugih 
praznikih obiščejo bolne 
sodelavce, porodnice in inva
lidsko upokojene. Razvesele 
jih z darili, sicer skromnimi, 
a iskrenimi. Obdarovanci so 
veseli, zadovoljni, da niso 
pozabljeni. So tudi takšni, ki 
niso zadovoljni s skromnim 
darilom. Znesejo se nad tisti
mi, ki so jih obiskali. Člove
ška nehvaležnost, nerazume
vanje. Izbruh užaljenosti.

Za osmi marec so se zbra
le ženske -  dekleta in žene 
-  v menzi. Skromna pogo
stitev za njihov praznik. Pro
gram. Za 30 dinarjev se ne 
da veliko pripraviti. Najbrž 
ni toliko važno, kaj je na 
mizi, važnejše je, kar se čuti. 
In čutiti, da nisi pozabljen, 
da se te je nekdo spomnil, je 
lepo.

TONIGAŠPERIČ

9. marca v Mirni peči podpisan temeljni samoupravni sporazum

GLASILO BELOKRANJSKE 
TRIKOTAŽNE INDUSTRIJE

Zgodovinski dogodek za BETI

Tako je  27 delegatov iz vseh TOZD podpisalo listino, ki ureja osnovna vprašanja odnosov med delavci, 
organiziranimi v TOZD in skupnih služb. (F o to : Ivan Zoran)

lavcev. Organizirani v 66 samo
upravnih delovnih skupinah so 
se delavci soglasno opredelili za 
nove medsebojne odnose. S tem 
so potrdili izhodiščna načela 
sporazuma, v katerih piše, da se

33  ur 
seminarja

V petek, 1. marca 1974, seje 
začel seminar za člane samo
upravnih organov, na katerem 
obravnavamo upravljanje in or
ganizacijo podjetij, osnovne 
ekonomske pojme in sredstva 
delovnih organizacij, formiranje 
in delitev dohodka. Razen tega 
je na programu še obravnava 
ustavnih in samoupravnih ak
tov, samoupravnih sporazumov, 
družbenih dogovorov itd. Semi
nar bo trajal do konca marca, 
slušatelji pa bodo imeli 33 ur 
predavanj in pogovorov.

združujejo v Beti na podlagi do
sedanjega skupnega razvoja, da 
bi: popolneje uresničevali svoj 
in skupen družbenoekonomski 
položaj, uspešneje opravljali 
proces družbene reprodukcije 
in skupno, hitreje, racionalneje 
in celoviteje dosegali svoj in 
skupen napredek.

Ko je bil sporazum podpisan, 
je sledila slavnostna otvoritev 
novih proizvodnih prostorov 
mirnopeške TOZD, ki načrtuje 
letos 25 milijonov din celotnega 
dohodka, ob koncu leta bo 
imela zaposlenih okoli 200 lju
di, povprečni osebni dohodek 
pa bo nad 1720 din. Slavja so se 
poleg predstavnikov podjetja 
udeležili predstavniki vseh 
občin, v katerih ima Beti svoje 
TOZD, direktorji nekaterih tek
stilnih in konfekcijskih tovarn 
ter mirnopeške krajevne skup
nosti, ki je ta dan slavila tudi 
krajevni praznik.

Pridružite se
Vse, ki jih zanimata fotogra

fija in film, vabijo člani foto- 
kino kluba FOKUS iz Metlike, 
naj se jim pridružijo. Uredili so 
si svojo sobo v prostorih mla
dinskega kluba, delajo marljivo 
in vestno. Tako se poleg redne
ga dela s pomočjo literature še 
izobražujejo.



Kako smo poslovali lani
Leto 1973 ni bilo tako kot smo računali, letos pa se  položaj izbpljšuje

Celotni dohodek je v prete
klem letu znašal 204,453,453 
din ali 85 odstotkov predvide
nega plana. Materialni stroški so 
bili za 2 odstotka nad doseže
nim celotnim dohodkom in so 
dosegli 87 odstotkov plana. Za 
amortizacijo smo namenili 
11,863.889 dinarjev, kar je v 
mejah predvidevanj. Dohodek 
smo imeli za 21 odst. slabši kot 
smo računali v planu, medtem 
ko so pogodbene in zakonske 
obveznosti znašale 98 odst. 
plana.

Osebni dohodki so bili zamr
znjeni skoro vse leto 1973 na 
ravni 100 odstotnega izplačila, 
vendar so za 12 odst. zaostajali 
za planom. Dobička smo ustva
rili le 45 odst. (55 odst. pod

Z delavskega 
sveta

Pri dem ontaži je  bilo 
dvanajst elektrom otoijev. 
Ko so jih  potem  šteli, jih  je  
bilo samo enajst. Po hudih 
besedah, če znajo ljudje šteti 
ali ne, so po nekaj dneh 
elektrom otorje znova prešte
li. Glej čudo: bilo jih  je  dva
najst. Je eden sam prišel na 
tovarniško dvorišče?

Da imamo tud i drugo in 
tretjo  ,JkIaso“ izdelkov? V 
naši trgovini v Črnom lju jih  
še nisem videla!

V Dobovi želimo, da bi 
dobili trgovino z izdelki 
BETI. Dokler to  ni m ogoče, 
naj bi vsaj enkrat na mesec 
prodajali tovarniške izdelke 
po tovarniški ceni tud i v 
zunanjih obratih.

Na vodilnih in vodstvenih 
m estih naj bodo ljudje z 
neoporečnim i moralnimi 
kvalitetami.

planom), to pa iz razloga, ker 
za dobrih 36 milijonov nižji 
celotni dohodek ni mogel kriti 
vseh stroškov. Upoštevati velja, 
da so bili materialni stroški zna
tno višji, amortizacija je za 15 
odst. narasla, pogodbene in 
zakonske obveznosti so za 13 
odst. večje, osebni dohodki pa 
so se povečali za 3 odstotke.

Pri celotnem dohodku se 
najbolj pozna manjši izvoz in 
proizvodnja diolen lofta, delno 
pa tudi manjša prodaja konfek- 
cioniranih izdelkov na doma
čem trgu.

Če primerjamo rezultate 
poslovanja v letu 1973 z letom 
1972, lahko ugotovimo, da je 
bilo lansko leto mnogo manj 
ugodno. Celotni dohodek je bil 
v preteklem letu celo za 8 odst. 
nižji kot leto dni prej, dobiček 
pa je lani znašal le 45 odst. 
ustvarjenega dobička v letu 
1972.

Iz teh številk je videti, da 
rezultati poslovanja niso bili 
taki, kot smo predvidevali, 
vendar se položaj občutno po
pravlja. Za leto 1974 smo opti
mistično začrtali osnovne smer
nice gospodarjenja. Povišali smo 
osebne dohodke, nabavili potre
bno opremo ob tem, ko vodimo

Dobro na izpitu
O dbor Rdečega križa BETI 

Metlika je organiziral 80-urni 
tečaj prve pom oči, o katerem  
smo poročali v prejšnji številki. 
Prve dni marca so slušatelji 
opravljali izpite, na katerih  so 
pokazali veliko znanja. Po uspe
lem tečaju in izpitih so imeli 
tečajniki skromno zakusko v 
tovarniški menzi.

stalno bitko za nadaljnje izbolj
šanje poslovanja in za uresniče
vanje začrtanega plana.

MILAN DRAGIŠIČ

Novo pri 
gasilcih

V soboto, 2. marca, je imelo 
občni zbor industrijsko gasilsko 
društvo BETI. Udeleženci so 
poslušali poročila predsednika, 
poveljnika, blagajnika in tajni
ka. Razrešili so stari odbor ter 
izvolili novi upravni in nadzorni 
odbor, prav tako novega pred
sednika in poveljnika društva. 
Na občnem zboru so tovarniški 
gasilci zastavili tudi delovni 
načrt za letošnje leto.

Zakaj tako?
Pet mesecev šolanja je mimo. 

Veliko se je lahko naučil tisti, 
ki se je hotel učiti. Predavatelji 
se mučijo z nami, nam pomaga
jo. Če kdo noče sprejeti po
moči, je sam kriv. Naj potem 
ob prejemu spričevala ne tarna, 
naj ne preklinja in ne grozi. 
Pred nami je še precej dni po
uka in grehe je še mogoče po
praviti. Le malo več dobre volje 
je treba.

IVANKA VESELIČ

Ob razglasitvi nove ustave 
Socialistične republike Slo
venije je  delavski svet BETI 
poslal skupščini SRS po
zdravno pismo:

..Delavski svet Belokranj
ske trikotažne industrije 
BETI Metlika, sestavljen iz 
delegatov vseh temeljnih 
organizacij združenega dela 
in delovne skupnosti skup
nih služb, zbran na drugi 
redni seji, pozdravlja razgla
sitev nove ustave Socialisti
čne republike Slovenije.

Ob novi ustavi

Zavedamo se velikih na
log, ki jih  pred delovne ljudi 
in njihove samoupravne or
gane ter družbeno politične 
organizacije postavljata duh 
in črka nove ustave. Hkrati 
smo prepričani, da nam  bo 
uresničevanje ustave pom e
nilo novo spodbudo za 
popolnejše uresničevanje 
samoupravnega položaja 
delavcev in vseh delovnih 
ljudi.

Udeleženci 2. seje DS 
BETI izrekamo polno pri
znanje vsem posam eznikom , 
organom in skupščini SRS, 
ki so pripomogli k sprejetju 
nove ustave."

Glasbena mladina Bele krajine je zadnje čase zelo delovna. Na posnetku vidimo koncert z n a n e p  tria 
Lorenz. Razm islim o, če bi tudi za naš kolektiv kazalo organizirati tako prireditev. Bi bilo med 
zaposlenimi zanimanje? (F o to : P. Riznič)



Samo še dva meseca
Zveza komunistov mora pri članih doseči enotnost v teoriji in praksi

Na VII. kongresu Zveze ko
munistov Slovenije, ki bo čez 
dobra dva meseca, bomo spreje
li neposredne naloge, da bo 
Zveza komunistov nadaljevala 
revolucionarno, socialistično 
preobrazbo družbe in dosegla 
osvoboditev dela, delavskega 
razreda in delovnih ljudi.

Čas med šestim in sedmim 
kongresom je bil poln spopadov 
in resnih preizkušenj za Zvezo 
komunistov in tudi za vse de
lovne ljudi. Tudi med komuni
sti se je razraščala tehnokratska 
in liberalistična misel, vendar 
velika večina čalnstva ni nikdar 
opustila boja za nadaljevanje re
volucije, za pravice delavskega 
razreda in delovnega človeka. 
Upoštevati velja, da so nesogla
sja v ZKS in ZKJ zavirala razvoj 
družbenoekonomskega in poli
tičnega sistema. Z odločnostjo 
pa je vodstvu ZKJ ob podpori 
večine članstva uspelo razbiti 
nosilce neenotnosti. To je spro
stilo široko politično dejavnost 
samoupravnih in socialističnih 
družbenih sil.

Zveza komunistov Slovenije 
je usmeritve VI. kongresa kon
kretizirala tudi na sejah konfe
rence ZKS, posebno še z opre
deljevanjem obveznosti komu
nistov za uresničevanje spreje
tih sklepov. Na seji konference 
so bile opredeljene naslednje 
naloge:

-  uveljavljati cilje gospodar
ske in družbene reforme, ukini
tev državnega, kapitala, odpravi
ti inflacijo in nelikvidnost, ki 
zavirata gospodarski razvoj;

-  uresničevati načela delitve 
po delu;

-  odločno stopiti v boj proti 
socialnim razlikam in za uvelja
vljanje solidarnosti med delov
nimi ljudmi itd.

Konferenca je razširila in še 
natančneje opredelila stališča 
VI. kongresa ZKS in IX. kon
gresa ZKJ. S tem je hotela tudi 
poudariti, da nekateri komuni
sti sprejemajo ta stališča le v 
besedah, ne uresničujejo pa jih 
v praksi. Razkrinkati je bilo 
treba tudi avtorje nekaterih 
gesel, v katerih so se posamezni
ki sklicevali na nove razmere, iz 
katerih izhajajo nova stališča in 
nova spoznanja.

Eno takih gesel je bilo po
udarjanje nacionalnega interesa 
In ne razrednega, ZKS pa se je v 
boju proti takim in drugim 
škodljivim parolam opirala na 
dejstvo, da je slovenski narod 
po revoluciji in zaradi nje doži
vel svoj vsestranski gospodarski 
in kulturni razcvet.

Zveza komunistov je nene
hno opozarjala, da pomeni na
cionalizem boj proti enotnosti 
delavskega razreda. Jugoslo
vanski delovni ljudje in delavski 
razred si bodo utrdili svojo 
neposredno oblast z novo zve
zno in republiško ustavo. Ta 
dva najbolj pomembna doku- 
menla-sta sprejeta.

Čimprej bi morale zaživeti 
temeljne organizacije združene
ga dela in krajevne skupnosti, 
saj je od tega odvisna uresniči
tev ustavne zasnove. Pomembna 
naloga komunistov pa je tudi 
idejnopolitično in akcijsko 
uresničevanje interesov delav
cev v združenem delu. Zavze
mati se bomo morali za skladno 
rast življenjske ravni vseh delav
cev v združenem delu, kot osta
lih občanov. To pa je najbolj 
odvisno od produktivnosti dela. 
Uskladiti bomo morali rast 
osebnih dohodkov z rastjo 
družbenega standarda, z nepo
srednim odločanjem vseh delov
nih ljudi pa bo možno tudi 
učinkoviteje odstranjevati 
socialne razlike.

Smo pred VII. kongresom 
Zveze komunistov Slovenije. Po 
vseh osnovnih organizacijah ZK 
so potekale razprave o kongres
nih dokumentih, komunisti 
smo obravnavali osnutek resolu
cije in osnutek sprememb statu
ta ZK, ki bosta sprejeta na 
kongresu.

Resolucija je dokument, ki 
nam nakazuje naloge za nadalj
nji razvoj samoupravljanja, za 
uresničevanje interesov delav
skega razreda in kaže vlogo, 
razvoj ter organiziranost Zveze 
komunistov. Naša naloga je, da 
se vsi skupaj, toda ne samo 
komunisti, zavzamemo za ure
sničevanje dolžnosti in pravic, 
ki nam jih daje nova ustava.

Nepopustljivo moramo na
stopati do tistih, ki skrito, ven
dar vztrajno delajo proti resni
čni oblasti delavcev in proti 
temu, da bi delavci v TOZD 
neposredno upravljali z ustvar
jenimi sredstvi. Uveljaviti mora
mo svojo pravico, da čimbolj 
neposredno odločamo o dohod
ku v TOZD, kot našo dolžnost,

Prav tako se bomo morali v 
prihodnje uspešneje zavzemati 
za uresničevanje enotne stano
vanjske politike. Zagotoviti 
moramo namreč dolgoročno 
planiranje v stanovanjski izgrad
nji, s tem pa bo odpravljenih 
veliko dosedanjih napak. Okre
piti moramo vlogo in vpliv 
komunistov na usmerjanje kad
rovske politike. Načrtovanje 
kadrov mora postati bistveni 
del programiranega razvoja or
ganizacij združenega dela in 
samoupravnih ter družbenopoli
tičnih skupnosti.

Komunisti v osnovnih organi
zacijah pa se bodo morali ukva
rjati še s težavami, ki bodo na
stale pri uveljavljanju sedanjih 
in dolgoročnih interesov delav
cev. Sedmi kongres ZKS bo 
dopolnil tudi statut Zveze 
komunistov. Naj končno povza
mem še nekaj misli iz uvodnega 
referata Franca Šalija:

„V njem je bolj poudarjena 
usmeritev ZK k delavskemu raz
redu in delovnim ljudem v boju 
za njihov odločilni družbeno
ekonomski in politični položaj 
v družbi. Jasneje je izražena

da bomo pri odločanju o delitvi 
dohodka povezali svoje osebne 
interese z interesi za krepitev 
TOZD in celotne družbe. Do
hodek, ki ga ustvarijo s svojim 
delom, naj bi delavci porabili za 
dvig lastne življenjske ravni, ni 
pa prav, če si delavci v temeljni 
organizaciji delijo odhodek, ki 
ni sad njihovega dela, če gre za 
sredstva, pridobljena na podlagi 
monopolnega položaja. Tak do
hodek morajo delavci namenjati 
za družbeno dogovorjene name
ne in akcije.

Boriti se moramo za uveljavi
tev načela, naj bi bil delavec v 
različnih delovnih organizacijah 
na enakem delovnem mestu vsaj 
približno enako nagrajen za 
enako vloženo delo. To pa 
bomo dosegli s samoupravnim 
sporazumevanjem znotraj posa
meznih dejavnosti in med njimi.

Razviti je potrebno tudi 
zavest o medsebojni odvisnosti. 
S tem mislim predvsem to, da 
so naše osebno počutje, naša 
življenjska raven in učinek pri 
delu odvisni od razvitosti

zahteva po drugačni razredno- 
socialni sestavi v ZK, delavski 
večini in njenem vplivu na poli
tiko ZK, V zvezi s tem je 
skrbneje obdelana politika spre
jemanja v ZK kakor tudi vzgoj- 
nopolitični ukrepi za člane, ki 
se neodgovorno obnašajo. Jas
nejše in natančnejše so norme, 
ki opredeljujejo odgovornosti 
posameznikov, organizacij, or
ganov in vodstev ZK. Na podro
čju organiziranosti ZK je veliko 
sprememb in dopolnitev. Zago
tovljena je statutarna možnost 
za organiziranje ZK v slehernem 
delovnem in življenjskem oko
lju, v obliki organizacij in raz
nih oblikah organiziranja in 
povezovanja komunistov za 
uspešno idejno in politično 
delovanje. Dopolnjena in pre
urejena je tudi organiziranost 
ZK v republiki, da bi z njo 
dosegli večjo učinkovitost in 
enotnost v sprejemanju in ure
sničevanju političnih odločitev. 
In ne nazadnje se ZKS jasneje 
opredeljuje kot sestavni del 
ZKJ. Vse te in še druge spre
membe imajo za cilj spremeniti 
organizacijo ZK v organizacijo 
revolucionarne akcije, v takšno 
Zvezo komunistov, ki se bo 
odlikovala po jasni razredni 
idejnopolitični usmerjenosti, 
enotnosti v teoriji in akciji, v 
demokratičnosti odnosov ter 
učinkovitosti v družbeni prak
si."

zdravstva, kulture, telesne kul
ture itd. v okolju, kjer živimo. 
Prav zato združujemo del do
hodka v samoupravnih interes
nih skupnostih in s sporazu
mom določamo, koliko sred
stev bomo odvajali v katero 
interesno skupnost. Vedeti 
moramo, da sredstva za te 
namene ne bodo dotekala iz 
proračuna kot doslej, pač pa 
neposredno iz TOZD. Zdaj 
bomo vedeli, kam gre denar, ki 
smo ga ustvarili in kaj imamo 
od njega.

Da pa bodo ti cilji samo
upravljanja resnično zaživeli, je 
odvisno od nas vseh. Z zanima
njem moramo spremljati doga
janja v naši TOZD, v krajevni 
skupnosti in v celotni družbi. 
Skrbeti moramo, da bodo naši 
predstavniki v samoupravnih 
organih, delegati v zborih zdru
ženega dela aktivni in da bodo 
resnično zastopali mnenje veči
ne delavcev. Ne smejo predstav
ljati le števila prisotnih, ki je 
potrebno za sklepčnost seje ali 
sestanka. JOŽICA CIGlC

Komunisti pred kongresom
Duh in črka nove ustave veljata za vse, zato si moramo tudi vsi prizade

vati, da bi čimprej obveljala v praksi
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Enkrat v 

letu
Pridne in ustvaijalne so stoti

ne delovnih rok naših tovarišic: 
žena, mater in deklet. BETI je 
pretežno ženski kolektiv, zato 
je prav, da za minuli 8. marec 
namenjamo njim posebno po
zornost. Dobro vemo, da se 
mnogim vsakdanji delovnik ne 
neha po tovarniškem šihtu, 
temveč da se potem šele zače
nja vse to, kar sodi v dom, dru
žino in gospodinjstvo. Kljub to
likšni obremenitvi delovne žene 
sodelujejo še v samoupravnih 
organih in v družbenopolitičnih 
organizacijah. Mar ne zaslužijo, 
da jim potemtakem vsaj enkrat 
na leto iz srca rečemo: HVA
LA!

1. V kontroli kvalitete imajo 
dela vselej na pretek. 2. V šival
nici gredo vsak dan kupi izdela
nih artiklov čez roke pridnih 
delavk. 3. Pri krojenju je po
trebna še posebna natančnost, 
naše mlade krojilje to zmorejo. 
4. V Mirni peči ni drugače: te
koči trak priganja k delu. 5. Po 
prvem šihtu na drugega. 6. Ku
harice vsak pozna in vsak dan 
so deležne ali pohvale ali pa kri
tike
Fotografije prispevali:

Pavle Riznič, 
Sandi Mikulan 

in Ria Bačer





Gasilci so zborovali
Dosedanje vodstvo bo ostalo, društvo pa čaka vrsta novih nalog, ki ne bo

do lahke

Obleko, namočeno ali 
poškropljeno z jedkimi snov
mi, je treba takoj razrezati. 
Isto velja za perilo. Poškodo
vane dele telesa moramo 
izpirati z veliko vode ali 
antidoti. Izpiranje naj traja 
vsaj deset do petnajst minut. 
Če je poškodovana večja 
površina, je najbolje uporab
ljati tuš.

Prva pomoč
Dele telesa, ki so jih po

škodovale jedke snovi ali 
tekočine, je treba povezati z 
antiseptičnim zavojem, pri 
tem pa ne smemo uporablja
ti vate. Na rane nikdar ne 
dajajte mazil, olja ali pudra!

Pri poškodbah, ki so na
stale s pitjem kislin ali lugov, 
mora poškodovanec popiti 
veliko vode. vendar le, če je 
pri zavesti. Če je taka poško
dba težja, je potrebno pone
srečenca prepeljati do zdrav
nika v ležečem položaju.

Vsekakor je potrebna 
hitra zdravniška pomoč. 
Nujno pa je treba zdravniku 
sporočiti vrsto jedke tekoči
ne, s katero seje poškodova
nec ponesrečil.

BOJAN CIMERMAN

Čeprav z zamudo, so imeli 
gasilci občni zbor 2. marca. Ob 
prisotnosti triindvajsetih članov 
društva, predstavnikov podjetja 
ter gostov iz občinske gasilske 
zveze Metlika je predsednik pre
bral poročilo. Razvila se je bur
na razprava in smo prišli do 
naslednjih sklepov:

Prejšnje leto je gasilsko dru
štvo skrbelo predvsem za izpo
polnitev opreme ter za vzgojo

članov. Da so bili gasilci dobro 
pripravljeni, je pokazala vaja v 
podjetju, ki jo  je organizirala 
občinska gasilska zveza v sode
lovanju z vodstvom podjetja. 
Kritično je bilo ugotovljeno, da 
smo zanemarili pomlajevanje 
desetin in vključevanje deklet v 
žensko ekipo. Poudarjeno je tu 
di bilo, naj bi vodilni vložili še 
več truda k spodbujanju in vo
denju požarnega varstva.

Društvo si je zastavilo za leto 
1974 nove naloge, ki so vseka
kor pomembne in bo potrebno 
veliko prizadevnosti, če jih bo
mo hoteli uresničiti. Paziti 
bomo morali na sestavo udarnih 
desetin, ki jih je potrebno po
mladiti, predvsem pa napraviti 
res udarne, vestne in zanesljive. 
Prav tako moramo obnoviti 
žensko desetino, jo  pripraviti za 
akcije in tekmovanja ter se s 
tem izogniti očitkom, da ne 
premoremo ženske ekipe.

V tekočem letu bomo orga
nizirali tudi seznanjanje celot
nega kolektiva z delom in upo
rabo gasilskega orodja, pred
vsem gasilnih aparatov. Vsi mo
ramo biti pripravljeni, da v slu
čaju potrebe takoj ukrepamo. 
Ker se je sestav gasilskih vrst v 
zadnjih letih močno spremenil, 
je potrebno organizirati za vse 
nove gasEce strokovni tečaj.

Gasilci so še sklenili, da bodo 
v tem letu bolj vestni pri vajah 
in da bodo vložEi več truda za 
pospeševanje razvoja požarnega 
varstva v Beti. Občni zbor je z 
volitvami potrdE zaupanje dose
danjemu vodstvu še za nasled
nje leto.

BOJAN CIMERMAN

Ena najslabših
Da je dvorana TVD Partizana 

v Metliki preživela svoj čas, ni 
treba posebej poudarjati. Oder 
je premajhen, neopremljen, gar
deroba nezakurjena, stoli raz
majani in škripajoči, vrata cvEe- 
ča. Kulturnemu človeku je 
nerodno sesti v tak „kurnik“ . 
Upamo si trditi, da je metliška 
dvorana ena najslabših v Slove
niji, po drugi strani pa so metli
ški gledalci po izjavah nastopa
jočih lepo vzgojeni. Morali 
bomo nekje dobiti sredstva, da 
bi dvorano vsaj za sEo popravili. 
Temeljna kulturna skupnost je 
predvidela za leto 1974 izdela
vo načrtov za preureditev doma 
Partizan, kaj več pa se ne bo 
dalo narediti, ker ni denarja.

Domžalčani 
pri nas

Februarja so bili v BETI na 
obisku predstavniki samouprav- 
nEi organov tovarne TOSAMA 
iz Domžal. Ogledali so si naše 
proizvodne prostore ter obrat 
družbene prehrane. Bili so 
navdušeni nad čistočo in ureje
nostjo. Ker so bili že v Metliki, 
smo jih peljali še na ogled vin
ske kleti.

Mali oglas
A nton Pšeničnik -  trener 

košarkarjev Beti -  sprejema 
prednaročila za svoj novi 
besednjak, ki bo izšel v zače
tku košarkarske sezone. Be
sednjak bo obsegal nekaj sto 
besed, ki se začenjajo s črka
m i p, f ,  j, k. S  pomočjo  
besed iz besednjaka bosta 
lahko prekleli še tako zagri
zenega cerkvenega privržen
ca. Ljubitelji mastnih besed 
naj pohitijo s prednaročili, 
kajti besednjak bo v prodaji 
znatno dražji.

Novo iz Črnomlja

Vlivalec igel. Delo je zdravju škodljivo. F o to : P. Riznič

Kljub temu, da novogradnja 
v Črnomlju še ni gotova, je de
lavski svet na 2. redni seji spre
jel sklep za odobritev naslednjEi 
investicij:

— Sedanjo kotlarno je potre
bno prestaviti drugam, ker sta 
zdajšnja kotla premajhna in je 
potreben nov 800.000 kalorij
ski kotel.

— Zaradi preureditve stare 
stavbe bo potrebno nekatere 
radiatorje premestiti, napeljati 
nekaj deset metrov novih cevo
vodov in na novo postaviti 
radiatorje za novi cevovod.

— Projekt prezračevanja je 
zelo obsežen, morda celo pre

več. NaredEi bomo prezra
čevanje samo v kuhinji in v je 
dilnici, medtem ko ga v garde
robah zaenkrat ne bo.

— Zaradi ureditve nove kuhi
nje, jedEnice in vseh pomožnih 
prostorov je potrebno narediti 
novo vodovodno in kanaliza
cijsko mrežo.

— Za preskrbo obrata z elek- 
trEco je potrebno oskrbeti viso
konapetostni kabelski priklju
ček.

— Delavski svet je sklenil, da 
se hidrantno omrežje ne postav
lja, ker načrt zanj ni primeren.

MILAN KREMESEC



Ta bluza je  navdušila vse, ki so jo  videle. Ob pasu in  na rokavih je 
nabrana z elastiko. Bluza je lepa, cena pa tud i ni pretirana. Seveda 
gre za izdelek BETI (F o to : Pavle Riznič)

Naša mala m anekenka se pripravlja za dopust. (F o to  P.

Moda za pomlad in poletje
Novosti, ki nam jih prinaša 

letošnja pomlad, so: platno, 
vezeni modeli in včasih zares 
kvačkani, včasih pa strojno ple
teni deli oblek, ki so luknjičave
ga vzorca. Oživeli so tudi že 
pozabljeni ažuiji. Plašči in ko-

— Tvoj vsaj gre dom ov, moje- 
3 pa še vedno ni s praznovanja 
•smega marca!

stimi se ne zapenjajo ali pa 
imajo skrite gumbe.

Blago za ženske obleke je 
lahko, nežno, pogosto tudi 
prosojno. Modne hiše izbirajo 
crepe de chine, h kateremu pri
števajo tudi šantung in volneni 
crepe ter dvojni crepe. Mnogo 
je žoržeta, posebno pa je cenjen 
svileni žoržet. Za dvodelno ob
leko je zelo v modi platno v beli

Zaradi
doklad...

Jureta Matekoviča sem 
prosil, naj napiše članek 
za VEZILO. Odgovoril 
je: ,3 i  rad, da ostanem 
brez otroških doklad? 
Če dobim honorar, mi 
bodo dohodki presegli 
„mejo“ in bom zato ob 
otroški dodatek!"

Zdaj mi je jasno, zakaj 
moram za vsak prispevek 
večkrat prositi.

UREDNIK

barvi, šantung, svilen ali volnen 
tweed, volna.

Kostimom, plaščnim oble
kam in plaščem namenjajo fla- 
nelo, tuh (tudi dvojni), dvojni 
gabardin, shetland in volneni 
double face.

Med barvami prevladuje bela, 
v čislih so vsi odtenki ijave bar
ve, rakasto rdeče, temno in 
mornarsko modra in močnejša 
sivo modra barva. Zelena je 
skoro izginila. Aktualna je tudi 
jajčno rumena.

Vzorci so večkrat taki, da se 
barve prelivajo oziroma imamo 
občutek, da so posuti s pra
hom. Hlačni kostimi so izginili. 
Hlač kratkomalo ni več. Torbi
ce so brez okraskov, podolgova
te oblike, s prostorno notranjo
stjo. Čevlji so izgubili okornost, 
vedno so ožji, pete pa visoke 8 
do 10 centimetrov. Pasovi so 
ozki, če jih sploh še srečamo. 
Dežniki imajo velike in debele 
ročaje iz lesa ali umetne smole.

(Po informacijah Centra 
za sodobno oblačenje)

Za našo šolarko tja do četrtegi 
ali petega razreda.



BETI : NOVOTEKS 77 : 82
Novo mesto, 2. marca 1974, 

dvorana osnovne šole Bršlin, 
sodnika sta bila Kobilica in 
Radoševič, oba iz Ljubljane. 
Gledalcev okrog 150.

Tekma je privabila precej 
gledalcev, ki niso pazili na svoja 
grla vse do zadnjega sodnikove
ga žvižga. Več sreče in veselja 
so imeli Novomeščani, Metliča
ni pa so odšli iz dvorane rekoč: 
„V ligi bo boljše.11

Tekma se je pričela s tem 
pom, tako da sta imela sodnika 
kaj delati. Igralci Beti so silno 
pritiskali, še posebno razigrani 
Rožič, a tudi igralci Novoteksa 
niso stali križem rok. Vodstvo

Metličanov so kaj hitro zmanj
šali. -  V drugem polčasu je bila

Zahvala
Ob odhodu v pokoj se 

zahvaljujem vsem sodelav
cem iz barvarne, posebno 
pregledovalkama iz krožne 
pletilnice za izkazano pozor
nost in darilo, ki m i bo drag 
spomin. Celotnemu kolekti
vu tovarne Beti pa želim še 
veliko delovnih uspehov.

JOŽEFA H O RVAT

igra enako močna. Ekipi sta se 
menjavali v vodstvu. Tri minute 
pred koncem je vodila Beti z 
71:67. Do konca so Novome
ščani izenačili, v podaljšku pa 
zmagali. Pri Metličanih je bil 
brez dvoma najboljši Murko, ki 
zasluži pohvalo.

BETI: Jankovič, Murko 11, 
Kosovac 12, Jezerinac 1, Lalič 
11, Davtovič 20, Rožič 17, 
Medek 4, Arbutina 1, Popovič.

NOVOTEKS: Splichal 4,
Kovačevič Z. 15, Kopač 7, 
Kovačevič S. 8, Ivančič 19, 
Poljšak 14, Piletič 3, Počrvina 
1, Seničar 7, Blažič 4.

STEVICA MEDEK

Kronika
Februarja je prišlo in odšlo iz 

kolektiva precej ljudi. V ME
TLIKI so se na novo zaposlili: 
Jože Urbančič, inž. Ivan Bi- 
ščan, Sonja Dim, Marija Muc, 
Marija Šomin, Drago Čulig, 
Draga Sorak, Stanko Vraničar 
in Janez Slane. Odšli so: Ivan 
Radman, Stjepan Mihelič, Ana 
Kambič, Jože Bajuk, Anica 
Ceijanc, Stanislava Primc in 
Berta Slobodnik. Premeščeni v 
Črnomelj so bili: Zofija Miler, 
Marija Mavsar, Milena Stariha, 
Jožica Štrucelj, Terezija Stareši
nič, Bariča Grdaševič, Radmila 
Klobučar in Majda Pečaver. 
ČRNOMELJ: razen premešče
nih iz Metlike je na novo prišel 
v kolektiv Janez Prijanovič, 
odšli pa sta Ivana Schweiger in 
Ana Kljajič.

MIRNA PEČ: na novo zapo
sleni -  Ana Erjavec, Marija 
Šuštar, Alojzija Kukman, Ana 
Slapničar, Bernarda Sitar, Vla
sta Pate, Vera Kumer in Slavka 
Rozman. Odpovedi ni bilo.

DOBOVA — novih zaposlitev 
ni, odšli pa sta Zofija Haler -  
upokojena ih Ivanka Radano- 
vič.

Maribor - Beti 74:84
Še se bom o borili za vrh lestvice, 

potem  ko smo v Mariboru zmagali 
nad istoimensko ekipo. Mariborčani 
so bili favoriti, toda košarkarji Beti 
se niso dali ugnati niti potem , ko so 
dom ači vodili ob polčasu 43:35. 
T okrat sta se zlasti izkazala Medek 
in Dautovič, ki ju mariborski košar
karji niso znali zaustaviti. Vsi naši 
igralci so bili borbeni, zato uspeh ni 
izostal.

Beti: Murko 3, Kosovac 8, Vergot 
4 , Jezerinac 13, Lalič 4 , Dautovič 
22, Rožič 3, Medek 25, A rbutina 2.

Zahvala
Ob smrti dragega brata

PETR A  V R L IN IČ A

se zahvaljujem vsem, ki so 
m i stali ob strani v težkih 
trenutkih. Hvala sodelav
cem, sindikalni organizaciji 
in vsemu kolektivu. 

MIRJANA VRLINIČ

U reja uredn išk i odbor: 
B ranko  B rine, M ilan Dragi- 
šič, Silva D ular, M irko Je le 
n ič , Ju rij M atekovič , S tane  
Mrvar, inž. F ranc O le tič , 
d ip l. inž. R užiča Škof, Mira 
V rlin ič . Glavni in odgovorni 
u redn ik : T oni G ašperič; teh 
n ičn a  u rednica: R ia B ačer.

Izdaja B elokranjska tr ik o 
tažn a  industrija  M etlika. VE- 
Z ILO  izhaja e n k ra t na mesec 
v 1500  izvodih. S tavek , film i 
in p re lom  — D olenjski list, 
tiska  K N JIG O TISK  Novo 
m esto .

Naši pod košem . Taki posnetki so bolj redki, saj jih  večinom a vidimo, kako z iztegnjenimi rokami 
polnijo nasprotnikovo mrežo. (F o to : J. Splichal)


